
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VII скликання 
 

ПРОТОКОЛ  

 

22.02.2018                                       м. Черкаси                                            № 16 

 

засідання постійної комісії з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації  

наслідків надзвичайних ситуацій 

 

Всього членів комісії – 12 

На засіданні присутні -  7 

 

ПРИСУТНІ: 

Голова постійної комісії: Омаргалієв К.С. 
 

члени постійної комісії: Вусик В. М.,    Жмуд Ю. М.,     Ніжніков В. М.,     

Пошиваник М. М, Чен В. Є., Чміль В.О. 
 

ВІДСУТНІ:  Гура С. В.,    Морозюк М. О, Плічко Г. І., 

Полозов В. О., Рябошлик О.В.,  
 

На засідання запрошені:  

Горда  

Василь Іванович 

- перший заступник начальника Черкаського  

обласного управління лісового та 

мисливського господарства» 

Денжанська  

Ольга Сергіївна 

- головний  спеціаліст юридичного відділу   

виконавчого апарату обласної ради 

Дишлюк  

Сергій Анатолійович 

- начальник відділу Державної екологічної  

інспекції у Черкаській області 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних  

ресурсів облдержадміністрації 

Карманнік  

Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального 

розвитку облдержадміністрації 

Кравченко  

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів  

облдержадміністрації 

Купчак  

Олександр Петрович 

- директор ТОВ «Мисливський клуб Фазан» 

Липкань  

Андрій Борисович 

- заступник директора - начальник управління   

житлово-комунального господарства 

Департаменту містобудування, архітектури, 



будівництва та житлово-комунального 

господарства блдержадміністрації 

Мазур  

Людмила Олегівна 

- начальник юридичного відділу виконавчого  

апарату обласної ради 

Савіцька Оксана Петрівна - президент ЧОБФ «Життя» 

Тарасенко  

Олександр Михайлович 

- головний інженер Чорнобаївського  

комунального підприємства «Виробниче 

управління житлово-комунального 

господарства» 

Шевчук  

Микола Петрович 

- заступник начальника управління 

цивільного  

захисту облдержадміністрації 
 

У засіданні взяв участь перший заступник голови обласної ради  

Тарасенко В.П. 
 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 

      1. Про погодження Чорнобаївському комунальному підприємству 

«Виробниче управління житлово-комунального господарства» надання у 

користування ділянок надр з метою геологічного вивчення, у тому числі 

дослідно-промислової розробки питних підземних вод Чорнобаївського 

родовища  

Доповідач: 

Денжанська  

Ольга Сергіївна 

- головний спеціаліст юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради  

       2. Про припинення державному підприємству «Смілянське лісове 

господарство» права користування частиною мисливських угідь  

Доповідач: 

Горда  

Василь Іванович 

- перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

        3. Про припинення державному підприємству «Черкаське лісове 

господарство» права користування частиною мисливських угідь  

Доповідач: 

Горда  

Василь Іванович 

- перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

       4. Про надання ТОВ «Мисливський клуб Фазан» у користування 

мисливських угідь для ведення мисливського господарства в лісових масивах 

Будянського, Смілянського, Городищенського лісництва ДП «Смілянське 

лісове господарство» 

Доповідач: 

Горда  

Василь Іванович 

- перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 



       5. Про надання ТОВ «Мисливський клуб Фазан» у користування 

мисливських угідь для ведення мисливського господарства в угіддях 

Дахнівського, Свидівського, Мошнівського лісництва ДП «Черкаське лісове 

господарство» та по межі судового ходу Кременчуцького водосховища 

Доповідач: 

Горда  

Василь Іванович 

- перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

6. Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської області 

на 2018 рік  

Доповідач: 

  Карманнік 

  Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального 

розвитку облдержадміністрації 

         7. Про внесення змін до Програми регулювання чисельності 

безпритульних тварин гуманними методами у Черкаській області на    2016 – 

2020 роки  

Доповідач: 

Липкань  

Андрій Борисович 

- заступник директора - начальник управління  

житлово-комунального господарства 

Департаменту містобудування, архітектури, 

будівництва та житлово-комунального 

господарства облдержадміністрації 

8. Про внесення змін до рішення обласної ради від 03.06.2016  № 5-2/VII 

«Про обласну  програму охорони навколишнього природного середовища на 

2016 – 2020 роки» 

Доповідач: 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 

9. Про внесення змін до рішення обласної ради від 22.12.2017                     

№ 19-22/VII «Про обласний бюджет на 2018 рік»  

Доповідач: 

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

    10. Про затвердження звіту за результатами роботи комісії з оцінки 

корупційних ризиків у діяльності Черкаської обласної ради  

Доповідач: 

Мазур  

Людмила Олегівна 

- начальник юридичного відділу виконавчого 

апарату обласної ради 

11. Про виконання рішення обласної ради від 19.02.2016 № 3-14/VIІ «Про 

комплексну програму функціонування та розвитку системи цивільного 

захисту області, забезпечення мобілізаційної готовності та мобілізації, 

створення регіонального матеріально-технічного резерву  щодо 

попередження і  ліквідації  надзвичайних  ситуацій у мирний час та 

особливий період на 2016-2017 роки»  

Доповідач: 



Шевчук  

Микола Петрович 

- заступник начальника управління 

цивільного захисту облдержадміністрації   

12. Про виконання рішення обласної ради від 25.03.2016  № 4-4/VIІ 

«Про комплексну програму забезпечення функціонування та розвитку 

мобілізаційної готовності та мобілізації, фінансування заходів, спрямованих 

на підвищення рівня бойової готовності військових частин Збройних Сил 

України, Національної гвардії України та Державної прикордонної служби 

України на 2016 – 2017 роки»  

Доповідач: 

Шевчук  

Микола Петрович 

- заступник начальника управління 

цивільного захисту облдержадміністрації   

 

 

 

1. СЛУХАЛИ: 

        Денжанську О.С., яка повідомила, що проект рішення «Про погодження 

Чорнобаївському комунальному підприємству «Виробниче управління 

житлово-комунального господарства» надання у користування ділянок надр з 

метою геологічного вивчення, у тому числі дослідно-промислової розробки 

питних підземних вод Чорнобаївського родовища» підготовлено враховуючи 

подання Державної служби геології та надр України. 

         Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 1). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

        Тарасенко О.М., який зазначив, що Чорнобаївське комунальне 

підприємство «Виробниче управління житлово-комунального господарства» 

надає послуги з водопостачання та водовідведення населенню смт Чорнобай. 

Комунальному підприємству надано в користування сведловини  колишніх 

колгоспів, але щоб ними користуватись, необхідно отримати ліцензію.  

 

         Вусик В.М. запропонував підтримати проект рішення, враховуючи, що 

підприємство є комунальним та надає відповідні послуги населенню. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 16/1 додається до протоколу (додаток 2). 

 

    «За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

2. СЛУХАЛИ: 

        Горду В.І., який ознайомив членів постійної комісії із проектом рішення 

«Про припинення державному підприємству «Смілянське лісове 

господарство» права користування частиною мисливських угідь». 

        Василь Іванович зазначив, що ДП «Смілянське лісове госопдарство» 

надано погодження на припинення права користування мисливськими 



угіддями. Питання вже розглядаються тривалий час і необхідно прийняти 

рішення адже збитки державного підприємства становлять більше мільйона 

гривень. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

           Вусик В.М., який запитав про проведену роботу з громадами 

населених пунктів щодо передачі мисливських угідь. 

           Горда В.І. зазначив, що погодження проведено з зацікавленими 

особами, а громадські слухання не проводились, оскільки це не передбачено 

законодавством. 

           Вусик В.М. висловив свої заперечення щодо погодження проекту 

рішення. 

          Чміль порадив попрацювати з громадами.  

          Омаргалієв К.С. запропонувати членам комісії визначитись 

голосуванням щодо підтримки рішення та розгляду його на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

          Рішення не прийнято. 

 

         Висновок № 16/2 додається до протоколу (додаток 3). 

 

 

 

3. СЛУХАЛИ: 

        Горду В.І., який ознайомив членів комісії із проектом рішення «Про 

припинення державному підприємству «Черкаське лісове господарство» 

права користування частиною мисливських угідь». 

 

           В обговоренні взяли участь Вусик В.М., Омаргалієв К.С. 

  

          Омаргалієв К.С. запропонувати членам комісії визначитись 

голосуванням щодо підтримки рішення та розгляду його на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

          Рішення не прийнято. 

 

         Висновок № 16/3 додається до протоколу (додаток 4). 

 

 

 

4. СЛУХАЛИ: 

         Горду В.І., який ознайомив членів комісії із проектом рішення «Про 

надання ТОВ "Мисливський клуб Фазан" у користування мисливських угідь 

для ведення мисливського господарства в лісових масивах Будянського, 



Смілянського, Городищенського лісництва ДП "Смілянське лісове 

господарство" 

 

           В обговоренні взяли участь Вусик В.М., Омаргалієв К.С.,               

Ніжніков В.М., Чен В.Є. 

  

          Омаргалієв К.С. запропонувати членам комісії визначитись 

голосуванням щодо підтримки рішення та розгляду його на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

          Рішення не прийнято. 

  

        Висновок № 16/4 додається до протоколу (додаток 5). 

 

 

 

5. СЛУХАЛИ: 

          Горду В.І., який ознайомив членів комісії із проектом рішення «Про 

надання ТОВ "Мисливський клуб Фазан" у користування мисливських угідь 

для ведення мисливського господарства в угіддях Дахнівського, 

Свидівського, Мошнівського лісництва ДП "Черкаське лісове господарство" 

та по межі судового ходу Кременчуцького водосховища. 

 

           В обговоренні взяли участь Вусик В.М., Омаргалієв К.С.,               

Ніжніков В.М., Чен В.Є. 

  

          Омаргалієв К.С. запропонувати членам комісії визначитись 

голосуванням щодо підтримки рішення та розгляду його на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

          Рішення не прийнято. 

 

«За» - 3; «Проти» - 1; «Утрималося» - 3; «Не голосувало» - 0 

 

         Висновок № 16/5 додається до протоколу (додаток 6). 

 

 

 

6. СЛУХАЛИ: 

        Карманніка Р.В., який поінформував членів постійної комісії щодо 

проекту рішення «Про Програму економічного і соціального розвитку 

Черкаської області на 2018 рік». 

Роман Володимирович зазначив, що у Програмі визначено чотири 

пріоритетні напрями розвитку області: економічний розвиток, гуманітарний 



розвиток, екологічна безпека та збереження довкілля, розбудова 

інституційної спроможності. 

У рамках Програми будуть діяти раніше затверджені галузеві та 

регіональні програми. 

Фінансування заходів і проектів Програми планується здійснювати за 

рахунок коштів Державного Фонду регіонального розвитку, Державного 

фонду охорони навколишнього природного середовища, державного та 

місцевих бюджетів у межах бюджетних призначень на відповідний рік, а 

також за рахунок коштів інвесторів, які залучаються до реалізації конкретних 

інвестиційних проектів та виконання програм, міжнародних фінансових 

організацій, інших джерел, не заборонених чинним законодавством. 

Обсяг фінансування заходів, спрямованих на виконання Програми, 

передбачається у проектах місцевих бюджетів за відповідними програмам у 

межах наявного фінансового ресурсу. 
 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 16/6 додається до протоколу (додаток 7). 

 

    «За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

7. СЛУХАЛИ: 

          Липканя А.Б., який поінформував щодо проекту рішення «Про 

внесення змін до Програми регулювання чисельності безпритульних тварин 

гуманними методами у Черкаській області на 2016 – 2020 роки» 

          Андрій Борисович зазначив, що внесення змін обумовлене зміною 

одного із виконавців заходів програми. 

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до 

протоколу (додаток 8). 

 

   В обговоренні взяли участь Чміль В.О., Савіцька О.П. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 16/7 додається до протоколу (додаток 9). 

 

    «За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

8. СЛУХАЛИ: 

         Звягінцеву О.М., яка повідомила, що проект рішення «Про внесення змін 

до рішення обласної ради від 03.06.2016 № 5-2/VII «Про обласну  програму 

охорони навколишнього природного середовища на 2016 – 2020 роки», 

підготовлений управлінням екології та природних ресурсів обласної державної 

адміністрації згідно одержаних пропозицій від районних державних 



адміністрацій, виконавчих комітетів сільських та селищних рад, об’єднаних 

територіальних громад області.  

Метою прийняття рішення обласної ради є внесення змін в частині 

зміни найменування природоохоронних заходів та орієнтовних обсягів їх 

фінансування у зв’язку із наявністю розробленої проектно-кошторисної 

документації та включення нових заходів, заходів зі збільшення питомої ваги 

площі природно-заповідного фонду у зв’язку з підготовкою клопотань про 

оголошення нових територій та об’єктів природно-заповідного фонду. 

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до 

протоколу (додаток 10). 

 

В обговоренні взяли участь Тарасенк В.П., Омаргалієв К.С., Чміль В.О. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 16/8 додається до протоколу (додаток 11). 

 

    «За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

9. СЛУХАЛИ:  

          Кравченко Н.М., яка повідомила, що підготовка проекту рішення    

«Про внесення змін до рішення обласної ради від 22.12.2017 № 19-22/VII 

«Про обласний бюджет на 2018 рік» обумовлена необхідністю  приведення 

показників обласного бюджету у відповідність із Законом України «Про 

Державний бюджет України на 2018 рік» та Бюджетним кодексом України. 

Обласний бюджет приймався в кінці грудня минулого року і формувався на 

підставі прогнозних показників. 

          1. У зв’язку із зменшенням кількості вищих навчальних закладів І-ІІ 

рівнів акредитації які передаються на фінансування до обласного бюджету, 

області зменшено на 13 353,8 тис. грн освітню субвенцію з державного 

бюджету місцевим бюджетам. Відповідні зміни необхідно врахувати по 

Управлінню освіти і науки облдержадміністрації. 

          2. Внаслідок зменшення нормативу зарахування екологічного податку 

до обласного бюджету з 35 до 30 відсотків, зменшується екологічний податок 

по спеціальному фонду обласного бюджету на 2 000,0 тис. грн. 

          Відповідно зменшуються на 2 000,0 тис. грн видатки розвитку 

спеціального фонду по Департаменту містобудування, архітектури, 

будівництва та житлово-комунального господарства облдержадміністрації, 

передбачені на охорону та раціональне використання природних ресурсів. 

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до 

протоколу (додаток 12). 
 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 16/9 додається до протоколу (додаток 13). 

 

    «За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 



10. СЛУХАЛИ: 

          Тарасенка В.П., який нагадав членам комісії, що 28 листопада 2018 

року рішенням обласної ради утворено комісію з оцінки корупційних ризиків 

у діяльності Черкаської обласної ради, затверджено її склад та положення про 

комісію. 

Валентин Петрович зазначив, що відповідно до визначеного терміну 

роботи, за активної участі представників громадськості, проведено ряд 

засідань комісії.  

Доповідач наголосив, що комісія створена не для того, щоб шукати 

порушення в роботі депутатів, а виявити корупційні ризики у наших 

документах, якими керуються в роботі як працівники апарату так і депутати 

обласної ради.  

В своїй роботі члени комісії керувались Методологією оцінювання 

корупційних ризиків у діяльності органів влади, затвердженою рішенням 

Національного агентства з питань запобігання корупції, знайомились з 

досвідом інших обласних рад. 

За результатами оцінки підготовлено та подано на затвердження 

обласній раді звіт. Але це тільки початок роботи. Затвердження звіту дасть 

можливість комісії працювати далі і розробити антикорупційну програму та 

подати її на експертизу в НАЗК. 

     Текст проекту рішення «Про затвердження звіту за результатами 

роботи комісії з оцінки корупційних ризиків у діяльності Черкаської обласної 

ради» додається (додаток 14). 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 16/10 додається до протоколу (додаток 15). 

 

    «За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

11. СЛУХАЛИ: 

          Шевчука М.П., який поінформував членів комісії про виконання 

рішення обласної ради від 19.02.2016 № 3-14/VIІ «Про комплексну програму 

функціонування та розвитку системи цивільного захисту області, 

забезпечення мобілізаційної готовності та мобілізації, створення 

регіонального матеріально-технічного резерву щодо попередження і  

ліквідації  надзвичайних  ситуацій у  мирний час та особливий період на 

2016-2017 роки». 

          Текст інформації додається до протоколу  (додаток 16). 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 16/11 додається до протоколу (додаток 17). 

 

    «За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 



12. СЛУХАЛИ: 

Шевчука М.П., який поінформував членів комісії про виконання  

рішення обласної ради від 25.03.2016  № 4-4/VIІ «Про комплексну програму 

забезпечення функціонування та розвитку мобілізаційної готовності та 

мобілізації, фінансування заходів, спрямованих на підвищення рівня бойової 

готовності військових частин Збройних Сил України, Національної гвардії 

України та Державної прикордонної служби України на 2016 – 2017 роки»  

          Текст інформації додається до протоколу  (додаток 18). 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 16/12 додається до протоколу (додаток 19). 

 

    «За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії      К. С. Омаргалієв 

 

 

Заступник постійної комісії      В. М. Ніжніков  

 


